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Vážení spoluobčané, 

 

dovolte mi, abych Vám jménem nově zvolených zastupitelů obce a také jménem svým 

popřál k nastávajícím vánočním svátkům a Novému roku hodně zdraví, spokojenosti a 

osobních úspěchů. 

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, zašle-
te je prosím na níže uvedenou 
e-mailovou adresu. Má-li 
kdokoli z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při tvorbě 
ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-
li připomínky, náměty, rady a 
doporučení – velmi rádi si je 
vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Šárka Vajnerová 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám domů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 

bude 15. 3. 2019 

 

Zároveň bych chtěl  poděkovat všem odstupujícím 

zastupitelům za odvedenou práci a těm novým hod-

ně dobrých a reálných nápadů . 

 
Nově zvolené zastupitelstvo obce chce samozřejmě 

pokračovat v započatém trendu zlepšování  vzhledu 

obce a životního prostředí kolem nás. Budeme se 

snažit dokončit dnes už započaté akce, jako jsou 

demolice rodinného domu Kadulových , rekon-

strukce domku po panu Matějčkovi, a tím vytvořit v 

této lokalitě volnočasový areál. V plánu zůstává i 

výstavba víceúčelového hřiště u Základní školy 

s parkovištěm a vestavba dvou učeben do podkroví 

budovy základní školy. 

 
 Další významné projekty se budou týkat bezpeč-

nosti  silničního provozu, jako jsou křižovatka u 

Kaštovských, křižovatka u kostela ,vytvoření bez-

pečných zón na místních komunikacích, v plánu je i  

bezpečný chodník kolem silnice na Suché Lazce  

směrem k Dubu.  Poslední větší akcí by měl být 

projekt inženýrských sítí  pro výstavbu rodinných 

domků na ulici Podvihovská.  

 
 Nemalou část finančních prostředků mu-

síme věnovat opravě místních komunikací a chodní-
ků. Všechna tato činnost je však limitována finanční-

mi prostředky. Věřím ,že se nám podaří získat finance  

tak jak, se nám je podařilo získat v létech předešlých.    

 
Vedení obce má maximální zájem podporovat rozvoj 

činnosti všech dobrovolných složek a spolků  v obci. 

Bude proto v rámci schváleného rozpočtu na rok 

2019 podporovat finančně jejich činnost, která by 

měla zviditelnit obec Pustá Polom v rámci celého 

regionu. Na podporu aktivit složek a spolků jsou 

vyčleněny finanční prostředky u sportovně – kulturní 

komise. 

 
Musím zde ovšem zmínit 3 zlozvyky, které mě samot-

ného na některých občanech mrzí a zároveň Vás 

požádat o jejich nápravu. Jedná se o volně pobíhající 

psy, pálení plastů a parkování na místních komunika-

cích. Pokusme se zamyslet a napravit tuto situaci. 

Zároveň chci  poděkovat všem těm občanům, kteří 

v průběhu roku pomáhali zvelebovat vzhled naší obce 

jak při úklidu veřejných prostor ,tak před svými dom-

ky a aktivně se zapojovali do veřejného života v obci.                                                                                            
                                                                                           

Závěrem Vám všem ještě jednou přeji vše nejlepší 

                                                                                            

 

Vladimír Grussmann, starosta obce 
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1. zasedání Zastupitelstva obce Pustá 

Polom, konaného dne 26.11.2018  

v 17:00 hod. v restauraci „U Krčmá-

řů“   

Zastupitelstvo obce Pustá Polom schvaluje: 

 
 Program 1. zasedání zastupitelstva 

obce včetně rozhodnutí, že usne-

sení bude přijato ihned po projed-

nání každého bodu 

 Rozpočet obce na r. 2019 

 Střednědobý výhled rozpočtu obce 

na r. 2020 – 2025 
 Žádosti spolků o poskytnutí indivi-

duální neinvestiční dotace 

z rozpočtu obce na r. 2019 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dotace 

z rozpočtu obce na r. 2019 mezi 

obcí Pustá Polom a SPORT – CLU-

BEM Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální investiční dotace 

Zasedání zastupitelstva obce Pustá Polom 

 Zastupitelstvo obce Pustá Polom 

volí místostarostu obce Ing. Víta 

Čerbáka  
 Zastupitelstvo obce zvolilo Radu 

obce Pustá Polom ve složení: 

1. Starosta - Vladimír Grussmann  

2. Místostarosta - Ing. Vít Čerbák  

3. Člen rady obce  - Oldřich Čerbák   

4. Člen rady obce  - RNDr. Jiří Čech   

5. Člen rady obce - Mgr. Vlastimil Hrádek 
 Zastupitelstvo obce zvolilo před-

seduu finančního výboru RNDr. 

Jiřího Čecha.  
 Zastupitelstvo obce Pustá Polom 

zvolilo předsedu kontrolního výbo-

ru Mgr. Jaroslava Krajzla.   

Ustavující zasedání Zastupitelstva 

obce Pustá Polom, konaného dne 

31.10. 2018 v 17:00 hod. v sále re-

staurace „U Krčmářů“ v Pusté Po-

lomi 
 Dosavadní starosta Vladimír 

Grussmann byl zvolen starostou 

obce i pro nové volební období  

z rozpočtu obce na r. 2019 mezi 

obcí Pustá Polom a Římskokatolic-

kou farností Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi Obcí Pustá Polom a Lyžař-

ským klubem Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi obcí Pustá Polom a Klubem 

důchodců Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi obcí Pustá Polom a Včelař-

ským spolkem Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi obcí Pustá Polom a SDH 

Pustá Polom 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi Obcí Pustá Polom a Mysli-

veckým spolkem Benitky 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi Obcí Pustá Polom a českým 

skautem JUNÁK, středisko 

Pražmo, z.s. 
 Veřejnoprávní smlouva o poskyt-

nutí individuální neinvestiční dota-

ce z rozpočtu obce na r. 2019 

mezi Obcí Pustá Polom a Českým 

zahrádkářským svazem Pustá 

Polom 
 OZV č. 2/2018 o místním poplat-

ku za provoz systému shromaž-

ďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komu-

nálních odpadů pro r. 2019 
 Nařízení vlády č. 318/2017 Sb., o 

výši odměn členů zastupitelstev 

územních samosprávných celků, 

Zastupitelstvo obce Pustá Polom 

Zleva: Radim Lichý, Jozef Sedláček, Jozef Močidlan, Marek Holuša, Jiří Richter, Mgr. Jaroslav Krajzl, Ing. Tomáš Madry, Tomáš Čerbák,  

RNDr. Jiří Čech, Oldřich Čerbák, Šárka Vajnerová, Mgr. Irena Čechová, Ing. Vít Čerbák, Vladimír Grussmann, Mgr. Vlastimil Hrádek 
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Společenská kronika obce    

Obecní úřad bude od čtvrtku 20. 

12. 2018 do úterý 1. 1. 2019 uza-

vřen. Otevřeno bude od středy 2. 

1. 2019 

Vážení spoluobčané, ještě malá prosba!!! 

Děkuji těm občanům , kteří své nemovitosti již připojili k nové splaškové kanalizaci. Zároveň však chci požádat zbý-

vající spoluobčany , aby využili možnosti připojit své rodinné domky na novou kanalizaci.  Neodkládejte proto vaše 

napojení na kanalizační síť na později a připojte se co nejdříve. 

 Fekální vůz nám pomalu dosluhuje a od roku 2020 ( nařízení MŽP ) budete muset dokládat, kde Vaše splaš-

ky vyvážíte.  Všechny potřebné informace a materiál pro kanalizační přípojky Vám pomůže zařídit Obecní úřad a 

Stavební úřad Pustá Polom.             Starosta obce          

platné od 01. 01. 2019. 

V případě, že dojde k nástupu 

náhradníka na uprázdněný man-

dát, zvolení nového předsedy/

člena výboru či komise, bude 

rozhodným datem první den 

následujícího kalendářního měsí-

ce, ve kterém složí slib. Funkce a 

výše odměn jsou uvedeny v pří-

loze č. 1. 
 Kupní smlouvu pozemku parc. č. 

690/3, orná půda o výměře 
1163m2 v k. ú. Pustá Polom, za 

dohodnutou kupní cenu ve výši 

950,-- Kč/m2, to je celkem za 

1.104.850,-- Kč. 
 Dodatek č. 7 ke Smlouvě o dílo 

č. 096/10 mezi Obcí Pustá Polom 

a společností HYDROSPOR 

s.r.o. 
 Dokončovací práce nad rámec 

smlouvy o dílo č. 096/10 mezi 

Obcí Pustá Polom a společností 

HYDROSPOR s.r.o., v celkové výši 

3.966.890,47 Kč bez DPH. 

 
 Smlouvu o zprostředkování akce 

s názvem „Den obce Pustá Polom 

2019“, v celkové výši 150.000,-- Kč. 
 Rozpočtovou změnu č. 12 rozpočtu 

obce na r. 2018 

 

Zastupitelstvo obce bere  

na vědomí: 

 
 Rozpočtovou změnu č. 9 (dotace 

volby, dotace škola) rozpočtu obce 

na r. 2018 
 Rozpočtovou změnu č. 10 (dotace 

hasičské auto, projektová dokumen-

tace volnoč. areal centrum obce) 

rozpočtu obce na r. 2018 
 Rozpočtovou změnu č. 11 (GDPR, 

energie) rozpočtu obce na r. 2018 

 Zápis o výsledku dílčího přezkou-

mání hospodaření obce Pustá Po-

lom v roce 2018.  

 

 

Zastupitelstvo obce volí : 

 
 Členy finančního výboru a to ve 

složení: Vladimír Čech, Eva Čerbá-

ková 
 Členy kontrolního výboru a to ve 

složení: Josef Sedláček, Milena Žůr-

ková 

Za pár dnů se budeme loučit s rokem 

2018 a přivítáme rok 2019. Jaký byl 

končící rok z pohledu počtu obyvatel? 

K 1. lednu 2018 bylo v naší obci přihlá-

šeno k trvalému pobytu 1376 občanů 

České republiky. Do konce listopadu 

2018 se v naší obci narodilo 20 mimi-

nek, přistěhovalo se 30 a odstěhovalo 

27 osob. Navždy jsme se bohužel roz-

loučili s 8 spoluobčany. V  naší obci žije 

7 občanů starších 90 let.  

 
Z celého srdce Vám přeji hodně zdraví, 

ať vstoupíte do nového roku řadou 

úspěšných kroků a prožijete v naší obci 

spokojený rok 2019. 
 
Malé vítáme, rodičům blahopřeje-

me!  

Tobiáš Chromčák  

Mikuláš Pelzl         

Štěpánka Grigarčíková  

Tadeáš Grigarčík  

Elizabeth Staníková 

Nela Brožková  

Štěpán Jodlovský  

Adéla Grussmannová  

Bára Mercedes Dvořáková  

Alexandra Emma Šandrejová  

Tobiáš Kupka      

Zora Tománková  

Ondřej Kopitz  

Samuel Škrobánek  

Martin Kožiál 

David Dvořák 

Karolína Bubíková  

Lea Strakošová  

Jiří Chřibek  

Tobiáš Kozelský 

 

Budeme na Vás vzpomínat… 

Václav Lichý  

Ladislav Vašek  

Zdeněk Walder  

Eduard Škrobánek  

Vlasta Grygarová   

Vladimír Plaček   

Blanka Kukelková  

Milada Holušová  

 

Hodně zdraví a spokojenosti 

 

94 let Šústek Josef 

94 let Vindišová Marie 

91 let    Holušová Jaroslava 

91 let    Kubíčková Vlasta 

91 let    Stoupencová Drahomíra 

91 let    Tížková Milada 

90 let Vlčková Ludmila   

89 let   Šindelek Josef 

88 let    Kopcová Marie 

87 let Juchelka Václav 

87 let Lazecká Adéla 

87 let  Pavlíčková Lydie 

87 let Vaňková Štěpánka  

86 let    Kupková Alžběta 

86 let    Šindlářová Miloslava  

86 let    Vaněk Zdeněk 

86 let    Šindlářová Marta  

85 let  Juchelková Emílie 

85 let Rychtarová Zdeňka 

85 let Pokorná Vlasta 

 
Nemáte-li zájem o zveřejnění ve společen-

ské kronice, sdělte prosím tuto skuteč-

nost na evidenci obyvatel Janě Kotalové, 

telefon 553 666 952. 

 

 
Přeji Vám příjemné prožití svátků 

vánočních a rok 2019 ať je naplněný 

pohodou, zdravím a štěstím 

v rodinném životě.  

Jana Kotalová 
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Půjdete-li ulicí Slezská směrem ke kostelu, 

všimnete si krásné lípy, která stojí v zahra-

dě domu zvláštního určení naproti budově 

fary. Tu lípu tam vysadily děti první a druhé 

třídy naší základní školy v roce 1988 k 70. 

výročí vzniku Československé republiky. 

Byl to jejich dárek k sedmdesátým naroze-

ninám naší vlasti. 

 
Za 30 let se stal z malého stromku statný 

košatý strom, z prvňáčků a druháčků naší 

školy vyrostli dospělí lidé, z nichž pro mno-

hé lípa zůstala milou vzpomínkou na jejich 

dětství. 

 
Lípa byla odedávna posvátným stromem 

Slovanů a naším národním stromem. Naši 

předkové ji vysazovali na návsích, scházeli 

se a radili v jejím stínu, a to v časech dob-

rých i zlých. Její symbol se objevuje ve zna-

cích české státnosti. 

 
Bylo by symbolické, kdybychom se nyní, 

když slavíme 100 let výročí státu, vrátili k 

této milé tradici a vysazením lípy dětmi 

vyjádřili úctu k naší zemi, kultuře a hodno-
tám, mezi které bezesporu patří také vztah 

k životnímu prostředí a zachování vzácného 

stromu pro příští generace ……… 

 

Marie Ondrová 

1. řada zleva: Marcela Křesťanová, Petra 

Pytlíková, Hana Drgáčová, Simona Holušová, 

Dagmar Holušová, Iva Krčmářová, Romana 

Čerbáková, Eva Gřundělová, 2. řada zleva: 

Martin Kukelka, Roman Gřunděl, Adam Va-

vrečka, Michaela Vavrečková, Radim Kotrla, 

Jana Jaskulová, Tomáš Dostál, Radka Holušo-

vá, 3. řada zleva: František Haladej, Martin 

Juchelka, Tomáš Kukelka, Roman Lichý, Stani-

slav Bohdal, Jan Paus, Marek Stoklasa, Zuza-

na Piešová, uč., Jaroslava Juchelková, uč. 

100 let Československa 

1. řada zleva: Tomáš Madry, Lukáš Madry, Eva Tománková, Pavel Střílka, Veronika Furmán-

ková, Roman Fic, Eva Bohdalová, Hanka Nováková, Katka Polaštíková. 2. řada zleva: Barbora 

Krajzlová, Veronika Lazarová, David Kupka, Vendula Stoupencová, Jana Dostálová, Václav 

Kozelský, Jan Pokorný, Pavel Melecký, Gabriela Hermanová 3. řada zleva: Marie Ondrová uč., 

Daniel Balhar, Jana Bromová, Magda Býmová, Tomáš Miko, Veronika Rabinská, Dalibor Tužin-

čin, Ivo Vengřin, Václav Lichý 
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… a my se k této tradici rádi vrátí-

me. 

Tak významné výročí jako je 100 let vzni-

ku Československa nemůže zůstat nepo-

všimnuto a kde jinde, než ve škole se 

tohoto tématu pořádně chytnout.  

Již od počátku září jsme se připravovali a 

v předvečer svátku, v pátek 26. října, jsme 

si výročí připomenuli v rámci projektové-

ho dne. Každá třída měla za úkol zjistit co 

nejvíce informací z oblasti kultury, prů-

myslu, historie, významných osobností a 

dalších oblastí v rámci kraje České repub-

liky, který si vybrali. Vše samozřejmě dle 

možností a úrovně, která se vztahovala k 

věku dětí. Výsledkem potom byly , papí-

rové tabule. kam děti nalepily to, co se 

jim podařilo o svém kraji zjistit. Cílem 

projektového dne ale nebylo  jen lepení, 

ale připomenutí si tohoto významného 

dne v souvislosti s naší historií, s našimi 

národními symboly, připomenout si naše 

soužití s partnerským Slovenskem, připo-

menout si významné historické chvíle 

našich zemí a  vysvětlit, proč vlastně má-

me 28. října volný sváteční den.  

Celá akce byla pak završena slavnostním 

zasazením lípy před školou. A tak máme 

už v Pusté Polomi slavnostní lípy zasazené 

k výročí vzniku Československa dvě. Ta 

první, košatá, zasazená v roce 1988 letos 

oslavila svých 30 let. Ta druhá, úplně no-

vá, se teprve chystá řádně zakořenit. Kéž 

by se i ona pevně uchytila kořeny naší 

země a rozvinula se v krásný košatý 

strom…… 
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Čistota veřejného prostranství, psi a 

udržování čistoty. 

Jedním z činitelů životního prostředí je  

čistota veřejného prostranství a pořádek. 

Životní prostředí bývá definováno jako 

„soubor všech činitelů, se kterými přijde 

do styku živý subjekt a podmínek, kterými 

je obklopen. Většinou se pojem životní 

prostředí chápe ve smyslu životní prostře-

dí člověka“. V ČR definuje životní prostře-

dí Zákon č. 17/1992 Sb., o životním pro-

středí.  

 V naší obci Pustá Polom platí - 

Obecně závazná vyhláška č.1/2010 o pravi-

dlech pro pohyb psů a udržování veřejné-

ho pořádku a čistoty na veřejných pro-

stranstvích obce. 

 V uvedené vyhlášce je mj. také 

uvedeno, cit.: Osoba doprovázející psa na 

veřejném prostranství je povinná zabezpe-

čit bezodkladně úklid exkrementů svého 

psa. 

Obec Pustá Polom zakoupila a rozmístila v 

obci koše a u nich igelitové sáčky, do kte-

rých lze psí exkrementy odkládat. 

 Bohužel, tato obecně závazná 

vyhláška bývá velmi často porušována maji-

teli psů, zejména velkých plemen. Je oprav-

du s podivem, že několik metrů od těchto 

odpadkových košů nechají majitele psů 

tyto extrementy ležet a neuklidí je. To 

vypovídá o bezohlednosti těchto občanů. 

Tito si doma na svém pozemku udržují 

pořádek a to, co je za plotem, už je vůbec 

nezajímá. 

 Kromě psích exkrementů se na 

veřejném prostranství často setkáváme s 

odhozenými odpadky, papíry, plastovými 

láhvemi, krabičkami od cigaret, atd. To 

bývá jak v prostranství obce, tak ve velké 

míře v okolí zřízených odpočivadel na ul. 

Reková, na ul. K Zátiší a ve velké míře 

kolem altánu zřízeného u památného 

Charlotina dubu a kolem kaple sv. Antoní-

na. 

 Jde prostě o bezohlednost a 

lenost lidí, kteří tyto odpadky vyhazují. 

Proč by se měli namáhat s jejich odnosem 

do popelnic, když je mohou vyhodit v 

přírodě a tam to pak vypadá jako na sme-

tišti. 

Životní prostředí ... 

STARÉ SKLO DO NOVÝCH TA-

ŠEK! 

Naše obec se zapojila do projektu Auto-

rizované obalové společnosti EKO-KOM, 

a.s., jehož cílem je zlepšení třídění skla v 

domácnostech. Díky tomu obdržíte zdar-

ma do Vašich domovů novou zelenou 

tašku pro třídění skleněných odpadů. 

Samotný projekt je jednorázový a je ur-

čen pro oblasti, kde je zaveden tzv. indivi-

duální sběr papíru a plastů. Jde o způsob 

třídění zmíněných dvou komodit do třídí-

cích nádob umístěných přímo u domů 

nebo do barevných pytlů.  

Cílem tohoto ověřovacího projektu je 

zvýšení množství vytříděného skla v kon-

tejnerech, které jsou umístěny na veřej-

ných prostranstvích v okolí Vašeho byd-

liště. Ve své domácnosti tak budete moct 

sbírat sklo do zdarma dodané tašky. Tak-

to sbírané sklo pak vhazujte do zelených 

a bílých kontejnerů instalovaných v naší 

obci. Spolu s taškami obdržíte také infor-

mační leták s informacemi o správném 

třídění skla v domácnostech.  

V průběhu roku 2019 pak budou navíc 

vybrané domácnosti dotazovány formou 

krátkého dotazníku, a to za účelem ově-

ření míry jejich zapojení do třídění skleně-

ných odpadů.  

Jak získáte novou tašku? Tašku je možné 

si vyzvednout osobně při platbě směsné-

ho komunálního odpadu, v březenu 2019. 

Proč má smysl třídit sklo? 

Sklo jako obalový materiál patří k těm 

nejlépe recyklovatelným a lze jej recyklo-

vat prakticky donekonečna. Starým sklem 

se dá nahradit až 65 % sklářských písků, 

přičemž hlavní výhodou výroby nového 

skla ze starého je velká úspora energie, 

která může činit až 90 % oproti výrobě z 

vytěžených sklářských písků. 

Nejčastěji se z recyklovaného skla vyrábí 

lahve na minerálky, pivo apod. Z tabulo-

vého skla se pak opět vyrábí nové tabulo-

vé sklo. A z odpadního skla se ve speciali-

zovaných továrnách vyrábějí tepelné izola-

ce – skelná vata a tzv. pěnové sklo, což je 

materiál, který je vhodný jako izolační 

zásyp okolo domů, nebo jako izolace zá-

kladové desky místo kamenného štěrku. 

Nadrcené sklo se může použít i bez nut-

nosti tavení jako přísada do speciál-

ních druhů betonů a brusných hmot 

 Upozorňujeme tyto občany, že 

jde o porušování obecně závazné vyhlášky, 

se všemi vyplývajícími důsledky. To je, 

předvolání před přestupkovou komisi, 

včetně poměrně značného finančního 

postihu, případně uložení hodin veřejných 

prací, ve kterých by se tito občané podíleli 

s lopatou a metlou na úklidu veřejného 

prostranství obce. 

 Rovněž si přejeme kromě čisto-

ty a pořádku také čisté ovzduší, protože 

topná sezóna je již v plné síle a je to v naší 

obci znát, zejména v podvečer, kdy se 

začíná více topit, se vesnice ponoří do   

kouře. To dokáže několik nezodpověd-

ných občanů, kteří neberou ohled na své 

okolí a spalují vše co hoří. 

 Komise životního prostředí 

přeje všem občanům, učitelům a žákům 

mateřské a základní školy, všem spolkům, 

firmám a podnikatelům příjemné prožití 

vánočních svátků a vše nejlepší v novém 

roce a to v čistém a pěkném prostředí 

naší obce Pustá Polom a okolí. 

Radek Pastrňák 
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Zima je pro zahrádkáře obdobím kli-

du.  
 Na zahradě je již vše uklizeno a 

zahrádkář si konečně může sednout k čaji i 

s něčím pro zahřátí a může hodnotit uply-

nulou sezónu. Jediná práce přes zimu spočí-

vá v kontrole uskladněné zeleniny a ovoce. 
Poslední zelenina, která zůstala na záhoně, 

je kadeřavá a růžičková kapusta a pórek. 

Tuto zeleninu můžeme sklízet po celou 

zimu, ale přijdou-li silnější mrazy, nadkryje-

me ji netkanou textilií. Po celou zimu může-

te za okna, do misek vysévat řeřichu. Na-

roste velice rychle a je výborným zdrojem 

vitamínů. 
 Pokud se ohlédneme za minulou 

sezónou, tak zjistíme, jak byla velice teplá, 

suchá a nezvykle dlouhá. Teplý leden a 

únor, pak studený březen a v dubnu hned 

léto. Květnové mrazy nepřišly, a tak stromy 

bez újmy dobře odkvetly. Stromy daly vý-

bornou úrodu a se suchem si díky hlubo-

kým kořenům poradily. Zelenina na tom 

byla mnohem hůře, potřebovala více zalé-

vat. Uplynulá sezóna může být předzvěstí 

oteplování a tím stále větším úbytkem vody. 

Následující rok může být naopak vlhký a 

studený, ale připravme se raději na podob-

ně suchý. 
 Pokud jezdíte směrem na Kyjovi-

ce, určitě jste si všimli, jak postupuje vý-

sadba švestkové aleje. Na jaře bylo vysaze-

no 31 kusů hrušní, a to z důvodu, aby v 

budoucnu nepřekážely provozu na silnici, 

protože  jsou pod úrovní cesty a budou mít 

štíhlejší koruny. 
 Na podzim bylo vysazeno 60 kusů 

švestek, a tím jsme v polovině plánované 

výsadby. Letošní suchý rok nám dosti kom-

Zahrádkáři ... 

plikoval udržet stromy životaschopné, ale 

častým zaléváním se to podařilo bezeztrát. 
 Až doposud byl tento projekt 

podpořen Nadací Pertnerství a MAKRO 

Cash & Carry. To znamená, že nám po-

skytli finanční prostředky na veškerý vý-

sadbový materiál. 
 Velké poděkování patří všem, 

kteří se podíleli na výsadbě a to hlavně 

důchodcům, zahrádkářům a včelařům. 

Doufám, že nám zůstanete věrní a na jaře 

budeme moci pokračovat. Rovněž uvítá-

me všechny další občany naší obce, kteří 

nám přijdou pomoci s výsadbou. 

 

 Za zahrádkáře Oldřich Čerbák. 

Pustopolomské počasí, leden - listo-

pad 2018 

 
Vážené čtenářky a čtenáři, již třetím ro-

kem sledujeme vývoj počasí v naší obci, 

zdůrazňujeme, že jen amatérsky. Měření a 

pozorování počasí provádíme na dvou 

místech - Bartošková 229 a Opavská 50. 

 
Letos nás opět téměř celý rok trápilo 
sucho. Proto nejsledovanějším údajem 

bylo množství srážek v daném měsíci. Pro 

srovnání uvádíme jak letošní množství 

srážek v jednotlivých měsících, tak i v uply-

nulém roce 2017 a v roce 2016.  K jakým 

výsledkům jsme se za 11 měsíců 2018 

dopracovali – posuďte sami.  

Počasí v jednotlivých měsících.  

Leden 2018 
Srážky 44 mm (v roce 2017  - 15 mm, v 

roce 2016  - 30 mm) nejvyšší a nejnižší 

teplota v l 6. 1. + 9, 9°C, 15. 1 - 6, 7°C 

(ráno) 

charakteristika měsíce: převážně oblačno 

až zataženo. Větry z různých směrů a růz-

né intenzity. Přibližně šest dnů s celoden-

ním mrazem (uprostřed měsíce). 

Únor 2018 
Srážky 42 mm ( v roce 2017 - 25 mm, v 

roce 2016 - 97 mm). Nejvyšší a nejnižší 

teplota v únoru: 1. 2. + 4, 5°C, 28. 2. -15°

C  (ráno). Charakteristika měsíce: od 4. 2. 

až do 28. 2. celodenní mráz a slabá souvis-

lá sněhová pokrývka. Převládaly severní a 

východní větry různé intenzity. Obloha 

většinou oblačná až zatažená. 

Březen 2018 
Srážky 33mm (v roce 2017 - 51 mm, v 

roce 2016  - 48 mm) Nejvyšší a nejnižší 

teplota v březnu: 11. 3. + 14, 5°C,  
1. a 3. 3. - 14, 5°C (ráno) Charakteristika 

měsíce: více dnů s polojasnou oblohou. 

Počátek měsíce (cca 4 dny) celodenní mra-

zy. Ty se vrátily od 17. 3. do 21.3. Vály 

východní větry. V závěru měsíce až 14°C.  

      

 Duben 2018 
Srážky 6 mm (v roce 2017 - 136 mm, v 

roce 2016 -  78 mm) Nejvyšší a nejnižší 

teplota v dubnu: 21. 4. + 27, 3°C, 7. 4. + 

1,1°C (ráno). Charakteristika měsíce: 

asi12 jasných dnů. Srážky prakticky žád-

né. Hodně větrno, zvláště v závěru měsí-
ce, což přispělo ke zvýšenému vysýchání 

půdy. 

 Květen 2018 
Srážky: 55 mm (v roce 2017 - 68 mm, v 

roce 2016 - 57 mm). Nejvyšší a nejnižší 

teplota v květnu: 31. 5. 29,5°C, 6. 5. + 

6,1°C (ráno). V závěru měsíce se teplota 

přiblížila až k třicítce. Srážky průměrné, 

23 dnů však beze srážek Nejvíce napršelo 

17. 5.+ 16 mm. Větry v průběhu měsíce 

převážně mírné ze severního a východní-

ho směru. 

Červen 2018 
Srážky 94 mm (v roce 2017 - 63 mm, v 

roce 2016  - 58 mm) Nejvyšší a nejnižší 

teplota v červnu: 21. 6. + 30,1°C, 23.6 . + 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Zdravíme všechny příznivce myslivos-

ti české, 

 
 je tady prosinec a konal se opět 

tradiční, ale pro náš spolek nezvyklý hon. 

Letos poprvé se honu účastnily tři obce a 

spojily se dvě myslivecká sdružení i s ho-

nebními pozemky. Z důvodu slabší účasti 

jsme spojili hon s mysliveckým sdružením 

Hošťata (Sucholazeckými myslivci). Toto 

rozhodnutí padlo po dohodě obou stran, 

schváleno schůzí, kde se dohodly leče Po-

lomské i leče honitby Hošťat. 

 
Dne 1.12.2018 se sešly na honu oba spolky 

u přemostění Zeleného potoka směr Pod-

vihov. Zde byl nástup, vysvětlení honu, lečí, 

bezpečnosti střelby, zacházení se zbraní, 

rozdání reflexních prvků pro zvýšení bez-

pečnosti zúčastněných. Již na nástupu bylo 

jasné, že to bude velký oříšek pro organi-

zaci velké skupiny střelců a velikou účast 

honců. Ne nadarmo se tvrdí, že pravě 

honci dělají výřad. Z účasti honců jsme 

měli velikou radost, v rojnici se nevytvářely 

velké mezery a zvěř byla vytlačována z lečí 

proti střelcům. Což při malé účasti honců 

je skoro nemožné, nejsou schopni vyplašit 

zvěř z úkrytu. Z širokého okolí nás přišli 

podpořit i psovodi což bylo úžasné! Kyno-

logie (chov loveckých psů a jejich výcvik, 

zkoušky atd.) je totiž v české myslivosti 

docela na ústupu. V obstavených lečích se 

honci s psovody a jejich psi propracovávali 

v leči. Psi protahovali houštiny a honci 

tlačili rojnici i přes obtížný terén. Zde si 

přišli na své i milovníci psů, bylo to jako na 

přehlídce plemen statní, pracovití psi, kteří 

nejsou rozmazlení bytem, ale zocelení le-

sem i stykem se zvěří černou, dravou i 

vysokou. Přitom s krásou a důstojností 

plemen jako byli výmarský ohař, německý 

ohař, labrador, křepeláci, i barvář na dohle-

Myslivci 

Pan Hospodař Miroslav .Býma předává úlomky úspěšným střelcům. 

dávku zvěře raněné. Hon se díky spolu-

práci všech vydařil. Ulovily se 4ks černé 

zvěře. Počasí bylo chladné, ale k nám 

shovívavé. Po výřadu se konala poslední 

leč v Budišovicích v kulturním domě. 

 
Zde na poslední leči se ukázala další klad-

ná stránka spojeného honu. Seznámení se 

se sousedním sdružením, předání zkuše-

ností a hlavně historky nás stmelily a hon 

se hned lépe oslavil. Tak jsme se ohřívali 

po mrazivém dni v lese a součástí posled-

ní leče bylo pasování dvou nových členů 

do cechu Hubertova a vyhlášení krále 

honu. Těchto ceremonií se ujal trubač a 

přednesl nádherný proslov a provedl 

pasování. Následovala bohatá tombola 

ozvláštněná "hutáčky". Vše dobře dopa-

dlo díky organizátorům honu. Ještě jed-

nou děkujeme všem zúčastněným.  

 
Vám přejeme jménem našeho myslivec-

kého spolku Benitky krásné, nikým neru-

šené svátky, s velikým díky za podporu 

našeho spolku. Do nového roku Vám 

9,5°C (ráno) 15 dnů beze srážek. Nejvíce 

napršelo  28. 6. 32 mm.  V průběhu měsíce 

většinou polojasno. Převládaly severní až 

severovýchodní větry. 

Červenec 2018 
Srážky 53 mm (v roce 2017 - 82 mm, v 

roce 2016  - 151 mm) Nejvyšší a nejnižší 

teplota v červenci: 5. 7. + 32, 2°C, 1. 7. + 

9, 5°C (ráno).  21 dnů beze srážek. 17. a 

18. 7. napršelo celkem 39 mm. Větry pře-

vážně mírné z různých směrů. 

Srpen 2018 
Srážky 62 mm (v roce 2017 - 70 mm, v 

roce 2016 - 54 mm). Nejvyšší a nejnižší 

teplota v srpnu: 9. 8. + 32,3°C, 27. 8. + 

9,4°C (ráno). Nejvíce napršelo ve středu, 

8. 8. 33 mm.  S teplotou přes 30°C bylo v 

srpnu cca 12 dnů. Větry teplé až horké. 

 Září 2018 

Srážky 79 mm (v roce 2017  - 188 mm, v 

roce 2016  - 46 mm). Nejvyšší a nejnižší 

teplota v září: 20. 9. + 27, 7°C, 30. 9. + 

3,5°C (ráno). Nejvíce napršelo v neděli 2. 

9.  - 29 mm a v pátek 14. 9. rovněž 29 

mm. Přesto 20 dnů bylo beze srážek.  

21. 9. nárazový vítr. 

 Říjen 2018  
Srážky 45 mm (v roce 2017  - 73 mm, v 

roce 2016  - 131 mm). Nejvyšší a nejnižší 

teplota v říjnu: 10. 10. a 13. 10. + 23, 2°C, 

28. 10. 3,2°C (ráno) Nejvíce napršelo v 

neděli, 28. 10. 21mm. 10 jasných dnů. 20 

dnů beze srážek.Větry z různých směrů a 

různé intenzity. 

Listopad 2018 
Srážky 19 mm (v roce 2017 - 52 mm, v 

roce 2016 - 59 mm)  Nejvyšší a nejnižší 

teplota v listopadu: 2. 11. + 18,2°C, 18.11.

- 5,1°C (ráno). Srážky - v sobotu, 3. 11. 

déšť, 14 mm.  21 dnů beze srážek. 
Obloha většinou pod mrakem.Vály studené 

větry. Osm dnů s celodenním mrazem. 

 

Srážky celkem: 1—12/2016 - 823 mm 

Srážky celkem: 1—12/2017 - 845 mm  

Srážky celkem: 1—12/2018 - 535 mm  

 
V prosinci, k 13. 12. 2018 zatím napršelo, 

popř. nasněžilo 26 mm srážek. Při koneč-

ném součtu množství srážek téměř za celý 

tento rok jde o propad vůči minulým ro-
kům minimálně o 300 mm, což je deficit 

300 litrů vody na 1 m2 půdy. A to není do 

budoucna dobrá prognóza… 

 
                                                                                                               

Josef Sedláček, Oldřich Čerbák 

Pasovací ceremonie Klára Mučková a 

Adam Česlar 

přejeme zdraví, hodně mysliveckých zážit-

ků i pobytů v přírodě a krajině našich okol-

ních obcí.   

Myslivci 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz


Stránka 9 Pustopolomský Zpravodaj  

O slunné neděli vyjel v mnoha obcích Mar-

tin na bílém koni. Lidé si na jeho svátek 

připomínali legendu světcova života. 

 Bylo tomu tak i v naší farnosti 

Pustá Polom, kde je již tradicí pořádat o 

svátku svatého Martina také Svatomartin-

ské odpoledne. I letos se sešlo mnoho lidí 

– opět více než před rokem – tentokrát na 

hřišti za místní školkou. Lidé zhlédli scénku 

o tom, jak by mohl svatý Martin vypadat a 

chovat se v současnosti. Autoři si vymysleli 

manažera, který obdaroval svým kabátem 

bezdomovce, pak ho ovšem vyhodili z 

práce, a on se rozhodl pomáhat lidem. 

 Poté mezi všechny opravdu přijel 

svatý Martin na koni v doprovodu vojáků, 

které hráli malí chlapci. Martin vedl průvod 

obcí a zastavil se u památníku padlých. Zde 

si všichni připomněli konec první světové 

války a její oběti. Poté mu předal starosta 
obce klíče od vesnice, sv. Martin potvrdil 

svou přízeň místním občanům a promluvil 

k nim pár vět. Mluvil o tom, že ve válce 

padlo mnoho mužů. Připomněl nám, aby-

chom si vážili toho, že naše chlapy máme 

doma a nemusíme se strachovat o jejich 

životy ve válce.  

 Odpoledne bylo ukončeno ma-

lým pohoštěním. 

Jana Knápková 

 Vánoce 2018 v naší farnosti 

 
Pastýři si řekli mezi sebou: „Pojďme tedy 

do Betléma podívat se na to, co se tam 

stalo, jak nám Pán oznámil.“ (Lk 2,15) 

Pojďme s nimi i my… 

 
Vánoční mše svatá pro děti bude sloužena 

v kostele sv. Martina v Pusté Polomi na 

Štědrý den ve 14.30 hod. Půlnoční mše 

svatá bude na Štědrý den ve 22.00 hod. 

Na Hod Boží vánoční v úterý 25.12. a na 

svátek svatého Štěpána ve středu 26.12. 

bude mše svatá v 10.30 hod., stejně tak i 

na Nový rok. 

 
Pastýři se zas vrátili. Chválili a velebili 

Boha za všechno, co slyšeli a viděli, jak jim 

to bylo řečeno. (Lk 2,20) Pastýři se ze 

své pouti vrátili proměněni. Kéž se ani 

my nevrátíme od jesliček stejní, ale od-

neseme si radost z Boží lásky a blízkosti, 

které svět nemůže dát ani vzít. To je mé 

vánoční přání Vám všem… 

 

o. Zdeněk Šimíček,  

váš farář a bratr 

Farnost 

A opět je tu vánoční čas a hned po 

něm konec roku.  

 A také zimní čas. Pro nás je však 

hlavní to, že už naplno běží topná sezóna. 

Určitě už všichni máme zkontrolované 

komíny, topidla, kolem nich pořádek, žádné 

hořlavé látky. Svátky klidu a míru k nám 

mohou přijít a dopřejme je i hasičům. Hasiči 

budou pro jistotu jako vždy v pohotovosti. 

Né, že bychom něco zanedbali, ale ta dneš-

ní technika: všude elektr. proud, plyn, plno 

zapnutých spotřebičů, 24 hodin denně, 

kolem Vánoc samá nervozita, prodlužovač-

ka, elektrická a jiná výzdoba, adventní věn-

Hasiči 

ce, prskavky a spousta jiných atrakcí. Ne-

berte to tak, že vám chceme otrávit těch 

pár dní, které zbývají do konce tohoto 

roku. My jen tak uvažujeme, jestli jsme na 

něco nezapomněli sami. 

 Pro nás to není jen toto nebez-

pečí, ale hodně nás zaměstnává třeba poča-

sí. Buď neprší, není voda, tak ji vozíme, 

jezdíme zalévat a když zaprší, je jí zase 

moc. Má foukat silnější vítr? Máme pohoto-

vost. A tak to jde pořád dokola. Ani letos 

jsme nebyli bez práce. A tak jsme si zase 

užili spousty zásahů a následného ošetřová-

ní techniky a použitého hasičského nářadí. 

   Až se k vám dostane toto poslední 

číslo letošního zpravodaje, hasiči už 

budou mít po výroční schůzi, kterou 

jsme si naplánovali na 9. prosince. Na ní 

se všichni dobr. hasiči dozvědí ze zpráv 

členů výboru, jak jsme splnili svůj pro-

gram, který byl schválen před rokem. 

Co se týká kulturních akcí, musíme kon-

statovat, že jsou splněny jen na 80%.  

Nechceme se vymlouvat, ale hodně nás 

omezuje nový občanský zákoník, který 

byl uveden v život tak před 2 roky. 

 Poslední akcí a to společenské 

odpoledne, na které pozveme naše star-

Tříkrálové koledování 

 
Milí spoluobčané, na začátku příštího roku proběhne Tříkrálové koledování v naší obci. Tentokrát vás koledníci navštíví 

pátek 4.1.2019 ve večerních hodinách a v sobotu 5.1.2019 dopoledne. Nechte prosím přinést koledníky do vašich do-

movů přání všeho dobrého v novém roce.  
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ší členy a členky nad 65 let, jsme napláno-

vali na 12. prosince. Pojedeme do Slezské-

ho muzea v Opavě a pak posedíme v hasi-

čárně u malého pohoštění a pokecáme s 

našimi mladými členy coby našimi pokra-

čovateli. V roce 2019 budou hasiči oslavo-

vat už 130 let od svého založení v Pusté  

Polomi. Tak dlouho tady žádná organizace 

není. Chceme to oslavit zase pořádně, 

aspoň tak, jako před 5 ti léty, a proto už 

dávno připravujeme program. Oslava pro-

běhne v rámci obecního dne 22. června 

2019 a hasiči vás všechny srdečně zvou. 

Polom Cup 2018 

 

V sobotu 8.12.2018 se uskutečnil již 27. roč-

ník hokejbalového turnaje zvaného POLOM 

CUP. Po loňském odstoupení  týmu Black § 

White jsme hledali partu, která by je nahradi-

la. Přijeli kluci z Ostravy Poruby - viděli,  

prohráli, ale dobrá zpráva je, že slíbili, že 

příští rok přijedou zas :-). Turnaje se tak jako 

vždy zúčastnilo šest družstev. 

A teď už k vítězům. Do finále se dostalo 

mužstvo HC Lyžaři a HC Bernard. Po napí-

navé bitvě, kdy se lyžařům podařilo otočit 

skóre zápasu z 0:1 na 3:1, se letošním mis-

trem poprvé stál tým HC lyžaři v čele s Pe-

trem Urbančíkem. Ten byl vyhlášen také  

nejlepším brankářem celého turnaje. 

Na závěr bych chtěl poděkovat za podporu, 

pomoc  a poskytnutí zázemí starostovi OÚ 

V. Grussmannovi a řediteli ZŠ panu V. Hrád-
kovi. Děkuji také všem ostatním, kteří se 

podíleli na přípravě a uskutečnění  celé této 

zdařilé akce. Díky chlapi, děkuji dámy a příští 

rok nashledanou! 

Sport 

Doufáme,  že přijdete slavit s námi. 

 Ještě bychom vás chtěli pozvat na 

hasičský ples, který bude 23. února 2019. 

Máme zajištěnou výbornou živou hudbu, 

která zahraje nejen k tanci, ale i na jakékoli 

přání, a tak chceme věřit, že se zúčastníte i 

vy dříve narození. Věříme, že oproti minu-

lému  roku nebudete zklamáni. Přijďte se s 

námí pobavit. 

  O dalším dění vás poinformujeme 

v jarním zpravodaji. To už bude zase končit 

topná sezóna a už budeme zase myslet na 

příjemnější věci. Je to sice ještě daleko, ale 

jako vždy to uteče jako ta voda, které 

zrovna teď moc není. 

 Zároveň hasiči děkují všem za 

podporu a spolupráci. Děkujeme všem, 

kteří nám přispěli třeba dárkem nebo i 

jinak do naší tomboly a všem přejeme 

krásné, klidné a bohaté Vánoce a do 

nového roku hodně spokojenosti, dob-

rou a dobře placenou práci a hodně 

štěstí a zdraví. 

                           Vaši hasiči. 

 

POŘADÍ: 

1.HC Lyžaři 

2.HC Bernard  

3.HC Hasiči 

4.HC Wrigley Spearmint 

5.HC Bechercet 

6.HC Realita team 

S pozdravem Václav Kozelský ml. 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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 Zpráva o činnosti Klubu důchodců za 

rok 2018 

 
Vážení spoluobčané, jistě jste četli pustopo-

lomské zpravodaje za uplynulý rok, ve kte-

rých jsem popisovala naši činnost. Klub 

důchodců už funguje 28 let. Máme celkem 

78 členů, není to málo, ale rádi mezi námi 

uvítáme mladší členy. Výbor se schází jed-

nou měsíčně. Je to tým obětavých lidí, kteří 

s chutí plní dané úkoly.  

 
Na výroční členské schůzi, která se konala 

v únoru, bylo přítomno 54 členů Klubu 

důchodců. V měsíci březnu jsme měli pose-

zení ve školní jídelně, kde jsme oslavili Jose-

fy a popřáli našim jubilantům.  V květnu 

jsme oslavili Den matek v sále Restaurace 

U Krčmářů. Program byl bohatý, vystoupili 

členové divadelního souboru a zatančily 

naše ženy. Uskutečnili jsme také oblíbený 

nákupní zájezd do Zabělkova. V červnu 

jsme měli již tradiční snošky na vleku. Přišlo 

hodně lidí, počasí nám přálo, všichni se 

příjemně bavili. Chci poděkovat všem čle-

nům, kteří nám s touto velkou akcí pomá-

hali.  

 
Na Dni obce jsme vystupovaly s naším 

tanečním číslem. Vystoupení se odehrálo 

pod taktovkou paní učitelky Čechové. V 

červenci jsme měli společně se zahrádkáři 

brigádu na parkovišti pod kostelem. Stříhali 

jsme keře, hrabali seno, upravili jsme park 

před obecním úřadem. Celé parkoviště 

jsme vyčistili od plevele a kamenů. Brigády 

se zúčastnilo15 členů. Ani na této akci ne-

chyběl humor a dobrá nálada.  

 
V týdnu od 30. 9. do 7. 10. 2018 jsme byli 

na týdenní rekreaci na Slovensku v chatě 
Oravica. Počasí bylo příjemné, denně jsme 

se koupali v termálním koupališti. Zdařilý 

byl i zájezd do Zakopaného. Jídlo bylo vý-

borné, skvělé jsme se bavili.  18. října se 

uskutečnil zájezd do Loštic. Navštívili jsme 

Muzeum tvarůžek, Arboretum Lhota a 

lázně Slatinice. Myslím si, že se zájezd vy-

dařil. Zde bych chtěla poděkovat Zdeňce 

Havrlantové, Bětce Kupkové a Hance 

Grygarové, které se staraly o organizaci 

všech zájezdů. Zajistily autobusy a naplá-

novaly program na celý den pro všechny 

zúčastněné. Vím, že to není jednoduché. 
Stále se jednou týdně scházíme a nacviču-

jeme tance pod vedením paní učitelky 

Čechové. Zveme další naše členky, které 

se nebojí pohybu, aby přišly mezi nás. 

Starší členky už mnohdy pro nemoc ne-

mohou a nás, co jsme zůstaly, je málo. 

Těžko se pak něco nacvičuje. 
 V prosinci byl mikulášský večí-

rek. Sešlo se nás hodně, sál byl plný. Každý 

člen klubu dostal od Mikuláše a čertů slad-

kou odměnu. Samozřejmě, že ani tento-

krát Mikuláš nezapomněl na jubilanty. Dě-

kuji všem, kteří přispěli dárkem do bohaté 

tomboly. 
Závěrem bych chtěla poděkovat všem 

členům Klubu důchodců, kteří ochotně 

pomohou s organizací našich akcí. Zveme 
mezi nás pustopolomské občany, kteří se 

chtějí pobavit a využít svůj volný čas. Uví-

táme mezi námi i spoluobčany, kteří se do 

naší obce přistěhovali a rádi by se s ostat-

ními seznámili.  
Všem občanům naší obce přeji krásné a 

pokojné Vánoce a do nového roku 2019 

pevné zdraví a rodinnou pohodu. 

 

Za klub důchodců Jarka Stankociová 

Silvestrovský pochod 
  

Tradiční sportovní záležitost na přelomu roku letos opět nebude chybět. 

Nebude to sice přímo na Silvestra, ale o něco dříve, v sobotu 29. prosin-

ce 2018.  
Vy všichni, kdo máte chuť se před Silvestrem protáhnout, přijďte právě v 

tento den, tedy v sobotu 29. prosince2018 ve 13.30 k Obecnímu 

úřadu v Pusté Polomi, kde bude operativně naplánována trasa pocho-

du. 

Každý čtvrtek od 20:00 hod. probíhá v tělocvičně základní školy pod vedením paní Jola-

ny Silonové cvičení PILATES. Noví zájemci jsou vítáni. 

Senioři  

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Úspěchy školního sportu 

 

Přespolní běh 
V září se naše škola zúčastnila závodů v 

přespolním běhu, které se za krásného 

letního počasí uskutečnily u Stříbrného 

jezera v Opavě. Zúčastnili jsme se celkem 

4 z 6 kategorií. Konkurence byla veliká, ale 

i přesto se našim žákům podařilo hned při 

prvním letošním startu na školních soutě-

žích dobýt stupně vítězů. Dívky nižšího 

stupně vybojovaly v konkurenci 17 škol 

celkové 3. místo. V této kategorii nás re-

prezentovaly Zuzana Skřečková, Luisa Kra-

tochvílová, Karolína Dostálová, Lucie Kuz-

níková, Karolína Ondrášková a Daniela 

Soldánová. Neztratili jsme se ani v dalších 

kategoriích. Chlapci nižšího stupně obsadili 

11. místo, chlapci 6. – 7. tříd obsadili 9. 

místo a dívky 6. – 7. tříd vybojovaly krásné 

7. místo. Mezi jednotlivci si nejlépe vedla 

Zuzana Skřečková, která v kategorii mlad-

ších dívek obsadila 6. místo (celkem se 

této kategorie zúčastnilo 94 dívek). 

 
Premiérová účast v soutěži stolních 

tenistů 
Dne 16. října jsme se poprvé vydali na 

soutěž ve stolním tenisu, která se uskuteč-

nila v herně stolního tenisu TJ Sokol Kate-

řinky. Naši školu reprezentovali: Tobiáš 

Folwarczny, Lukáš Jurčík, David Lyko a 

Štěpán Kotala. Turnaje se zúčastnilo 12 

školních týmů, které byly nejprve rozděle-

ny do 4 skupin. Do semifinále postupovali 

4 vítězové skupin.  Naši školu čekala sku-

pina D – soupeři ZŠ Vrchní Opava a ZŠ 

Bolatice. Skupinu jsme bez problémů vy-

hráli a postoupili do semifinále, ve kterém 

jsme narazili na ZŠ Englišovu Opava.  
I když jsme byli v jednom momentě i je-

den míček od postupu do finále, museli 

jsme se nakonec po neskutečném boji a 

krásných výměnách sklonit před výkonem 

soupeře. Souboj o 3. místo jsme však 

zvládli, takže na premiérové účasti v této 

soutěži jsme brali bronzové medaile. 

Mgr. Jiří Slivka 

Škola 

Když se asi zhruba před 20 lety 

začal u nás ve škole vyučovat před-

mět informatika, dělo se tak  na  ně-

kolika málo počítačích, které byste spo-

čítali na prstech rukou. Obecně se žáci 

učili výhradně zařízení zapnout a vy-

pnout a za vrchol dokonalosti bylo pova-

žováno psaní a editování textu a snad 

něco málo her.  
 Doba se však mění, a tak v 

dnešní době kromě obsluhy PC mají 

možnost žáci okusit i další věci jako  

tvorba webových stránek, práce s fotka-

mi, s internetem, zpracování videa, nau-

čit se, jak počítač využít co nejlépe pro 

další vzdělání a pomoc při získávání in-

formací. My jsme se rozhodli jít ještě o 

kousek dál a přiblížit se i k běžnému 

praktickému využití v podobě technické-

ho kreslení, projektování a následného 

zhotovení výrobku pomocí 3D tiskárny. 
 Se svými odbornými doved-

nostmi a znalostmi nám  s tímhle velmi 

pomáhá i Ing. Antonín Knápek a sedmá-

kům se skutečně daří. Kdo je trochu z 

oboru, ví, že projektovat v CADu, i když 

jde jen o obyčejnou LEGO kostku , není 

zas až taková legrace. Kostka musí za-

padnout do celého systému a musí dr-

Lesy ČR děkují 

dětem ze základní školy v Pusté Polomi za to, že jim není lhostejný osud lesů. Během letošního podzimu děti nasbíraly 

370 kg žaludů, ze kterých vyrostou sazenice dubu zimního a ty pak budou použity pro obnovu lesů v našem kraji. A 

víte, proč zrovna dub zimní? Protože je to krásný strom, který je vhodný právě do našich podmínek. 

žet. Žákům se to podařilo a výsledek je zna-

menitý. Možná trochu doladit barvy… Kos-

tičkami to začalo a další projekty budou 

následovat. Uvidíme, jestli se alespoň z ně-

kterých dětí stanou projektanti, kteří pro 

nás budou vymýšlet a tvořit jen samé uži-

tečné věci. 

Vlastimil Hrádek 


